



GOVERNING INHERITANCE STATUTES  
AFTER THE ENTRY INTO FORCE  
OF EU SUCCESSION REGULATION

GOINEU



This Project is funded  
by the European Union's  
Justice Programme 2014-2020

# Migration et Cohésion sociale

**Sara Landini**

Professeure de Droit privé à l'Université de Florence

*The content of this document represents the views of the author only and it is his/her sole responsibility. The European Commission does not accept any responsibility for use that may be made of the information it contains.*

This Project is implemented by Coordinator



UNIVERSITÀ  
DEGLI STUDI  
FIRENZE  
DSG  
DIPARTIMENTO DI  
SCIENZE GIURIDICHE

Partners



ELTE LAW  
FACULTY OF LAW



UNIVERSITAT  
ID VALÈNCIA

Centre de  
Dret de  
*Família*



Fondazione  
Italiana  
del Notariato



Associazione Avvocati  
Matrimonialisti Italiani  
Sezione Distrettuale di Firenze

# Cohésion sociale

Le Conseil de l'Europe, définit la cohésion sociale comme «la capacité d'une société à assurer le bien-être de tous ses membres, à minimiser les disparités et à éviter la polarisation»



GOVERNING INHERITANCE STATUTES  
AFTER THE ENTRY INTO FORCE  
OF EU SUCCESSION REGULATION

GoInEU



This Project is funded  
by the European Union's  
Justice Programme 2014-2020

## Égalité et nondiscrimination

La cohésion sociale est l'instrument pour l'actuation de les principes d'égalité de traitement et de nondiscrimination.



## **Cohésion Sociale et ordre public**

Les tensions entre la migration et la cohésion sociale ont été soulignées de manière spectaculaire par des troubles civils et des manifestations violentes de mécontentement dans les zones urbaines où sont concentrées des populations d'origine immigrée dans les pays d'Europe.

## **La stratégie de cohésion sociale**

La stratégie de cohésion sociale du Conseil de l'Europe considère « le respect de la diversité des cultures, des opinions et des croyances religieuses » comme le cadre dans lequel s'accomplissent « la dignité des personnes et la reconnaissance de leurs compétences », deux éléments essentiels du bien être et donc de la cohésion sociale.

## **Cohésion sociale et Religion**

L'un des aspects problématiques des flux d'immigration vers l'Europe est caractérisé par le facteur religieux. La religion peut être un facteur de cohésion ou de conflit.

## Cohesion sociale et Religion

Par exemple Le droit des successions (chareh) est réglementé de façon précise par le fikh (la science du droit musulman), qui s'appuie sur plusieurs passages du Coran.

## **L'identité religieuse et ordre public**

Dans le cas des successions internationales, le concept d'ordre public dans l'acceptation des institutions étrangères doit tenir compte de ces profils.

Respecter l'identité religieuse et rechercher un équilibre entre identité nationale et ordre public dans l'État de destination et l'identité religieuse des immigrants est un défi que ce groupe de recherche a l'intention de relever.





GOVERNING INHERITANCE STATUTES  
AFTER THE ENTRY INTO FORCE  
OF EU SUCCESSION REGULATION

GOINEU



This Project is funded  
by the European Union's  
Justice Programme 2014-2020

# Migration and Social Cohesion

**Sara Landini**

Professor of Private Law  
University of Florence

*The content of this document represents the views of the author only and it is his/her sole responsibility. The European Commission does not accept any responsibility for use that may be made of the information it contains.*

This Project is implemented by Coordinator



UNIVERSITÀ  
DEGLI STUDI  
FIRENZE  
DSG  
DIPARTIMENTO DI  
SCIENZE GIURIDICHE

Partners



ELTE LAW  
FACULTY OF LAW



UNIVERSITAT  
ID VALÈNCIA

Centro de  
Direito da  
*Família*



# Social cohesion

The Council of Europe defines social cohesion as "the capacity of a society to ensure the well-being of all its members, to minimize disparities and to avoid polarization".



GOVERNING INHERITANCE STATUTES  
AFTER THE ENTRY INTO FORCE  
OF EU SUCCESSION REGULATION

GolnEU



This Project is funded  
by the European Union's  
Justice Programme 2014-2020

## Equality and nondiscrimination

Social cohesion is the instrument for the implementation of the principles of equal treatment and nondiscrimination



## **Social Cohesion and Public Order**

Tensions between migration and social cohesion have been dramatically highlighted by civil unrest and violent protests in urban areas where immigrant populations are concentrated in European countries.

## **The social cohesion strategy**

The Council of Europe's social cohesion strategy considers "respect for the diversity of cultures, opinions and religious beliefs" as the framework in which "the dignity of persons and the recognition of their competences" are accomplished. essential elements of well-being and therefore of social cohesion.

## **Social Cohesion and Religion**

One of the problematic aspects of immigration flows to Europe is characterized by the religious factor. Religion can be a factor of cohesion or conflict.

## **Social Cohesion and Religion**

Succession law (chareh) is precisely regulated by the fikh (the science of Islamic law), which is based on several passages of the Koran.

## **Religious identity and public order**

In the case of international successions, the concept of public order in the acceptance of foreign institutions must take into account these profiles.

Respecting religious identity and seeking a balance between national identity and public order in the state of destination and the religious identity of immigrants is a challenge that this research group intends to address.